

中国核心期刊数据库收录期刊
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S
第3卷 VOL.31 第3期 NO.3

华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州
HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

2017 3



HUADONG SENLIN JINGLI
万方数据

国家林业局华东林业调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

华东森林经理

第3卷 VOL.31 第3期 NO.3

二〇一七年八月

华东森林经理

第 31 卷 第 3 期

(季刊 1987 年创刊)

HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业局

主办单位:

国家林业局华东林业调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍

副 主 编 聂祥永 李文斗 (常务)

编 辑 李文斗

英文译校 唐可平 (兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 <http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2017 年 8 月

定 价 5.00 元

目 次

林业经营管理

- 香榧大砧嫁接技术试验……………毛根松 高樟贵 吴恒祝等 (1)
- 红豆树育苗技术探讨……………张发游 叶永光 (4)
- 红锥纯林与杉木及马尾松林下套种生长研究……………詹新标 (7)
- 淳安县山核桃林下三叶青仿野生袋装栽培技术浅谈……………
……………邬泉楠 蓝柳鑫 鲍跃群等 (10)
- 平原区林地变更探讨……………宋书芳 王毅 陆华敏等 (12)
- 基于天地图资源制作林业外业调查和导航用图的研究…饶秀俊 (15)
- 金华市婺城区蒋堂镇木材加工行业管理现状及整治对策……………
……………蔡小明 洪友君 冯建军 (19)
- 台州市小木屋产业发展的现状及展望……夏云飞 王松 陈楠楠 (22)
- 浙川县竹产业发展现状、存在问题和对策…杨佳超 罗之法 刘志刚 (26)

森林资源与环境

- 无人机遥感技术国内松材线虫病监测研究综述…张红梅 陆亚刚 (29)
- 兴化市林业有害生物普查情况及防控措施……………赵灿 (33)
- 福建省沿海地区松突圆蚧入侵蔓延综合治理对策……………高兆蔚 (36)

森林生态文化

- 关于台州市珍贵彩色森林建设的思考……………俞谐琴 卢国耀 (38)
- 仙山湖国家湿地公园湿地类型分析及生态系统研究……………
……………蒋敏 朱培 孙勇等 (42)
- 森林景观分区保护控制与建设改造策略研究——以金华市金东区为
例……………汤荣堂 祝泽刚 叶凡等 (46)
- 常熟市古树名木调查与保护……………李金元 钱红 苏旭兰 (50)
- 生态公益型林场发展森林旅游的前景探讨——以湖南湘西青坪林场
为例……………黄承忠 朱振宇 (54)

“3S”技术应用

- 山西连清系统在第九次森林资源清查工作中的应用……魏清华 (57)
- 湖南杉木直径分布及其生长规律研究……………左松源 (62)
- 福建龙栖山自然保护区主要景观斑块大小分布规律研究…池新钦 (65)

East China Forest Management

Vol. 31, No. 3

(Quarterly started in 1987)

Aug. 2017

Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute

East China Association, Sub-society of Forest Management
of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology
Information Network for Forestry Inventory and Planning

Editorial Department of

East China Forest Management

Chief Editor: He Shizhen

Associate Editor: Nie Xiangyong

Li Wendou

Edited & Published by:

Editorial Department of
East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color
Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business
price: RMB ¥ 5.00

Contents

Forestry Management

The technical experiment of grafting on big understock for *Torreya grandis*.....Mao Gensong et al. (1)

A study on technology of raising seedlings for *Ormosia hosiei*.....
.....Zhang Fayou et al. (4)

The Interplanting Research of the pure *Castanopsis hystrix* forest under the mixed forest with *Cunninghamia lanceolata* and *Pinus massoniana*.....ZhanXinbiao (7)

A talk on technology of cultivating *Tetrastigma hemsleyanum* in potlike bags under hickory forests in Chun'an county.....Wu Xiaonan et al. (10)

Discussions on forest lands changes in plains.....Song Shufang et al. (12)

A study on making maps for field forest surveys and navigation on the basis of resources information from the Map world.....Rao Xiujun (15)

The current situation of wood processing industry and the corresponding management policies for it in Jiangtang town of Wucheng district of Jinhua city.....Cai Xiaoming et al. (19)

The status of and the prospects for developing wooden cabin industry in Taizhou city.....Xia Yunfei et al. (22)

The bamboo industry in Xichun county: status, problems and solutions.....Yang Jiachao et al. (26)

Forest Resources and Environment

An overview on monitoring the pine nematode disease at home via remote sensing technology by unmanned aerial vehicle.....Zhang Hongmei et al. (29)

The results of general investigation of harmful living beings in forests and, the prevention and control measures against them in Xinhua city.....Zhao Can (33)

The policy measures for comprehensive treatment to combat intrusion and spread of *Hemiberesia pitysophila* in coast areas of Fujian province.....Gao Zhaowei (36)

Forest Ecological Culture

A thinking of constructing the precious colorful forests in Taizhou city.....Yu Xieqin et al. (38)

Analysis of wetland types and research on ecosystems in Xianshanhu state wetland park.....Jiang Min et al. (42)

A study of policy measures for protection and control, construction and transformation of forest landscape zones ——A case of Jindong district of Jinhua city.....Tang Rongtang et al. (46)

Investigation and protection of the ancient and famous trees in Changshu city.....Li Jinyuan et al. (50)

A discussion on prospects for developing forest tourism in ecological public forest farms——Taking Qiping forest farm in Xiangxi of Hunan province as an example.....Huang Chengzhong et al. (54)

3S Technology Application

Application of the forest continuous inventory system of Shanxi province in the undergoing ninth continuous inventory of forest resources.....Wei Qinghua (57)

Explorations of regularities of the diameter distribution with the growth for Chinese fir in Hunan province.....Zuo Songyuan (62)

A study on regularities of the patch distribution of the main landscapes in Longqishan nature reserve of Fujian province.....Chi Xingqin (65)